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ПРЕСКЛИПИНГ  

6 февруари 2019, сряда 

www.btv.bg, 05.02.2019г. TC "www.btv.bg" \f C \l "1"   
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Протест на фармацевтите с жълти жилетки 
 

Аптекарите ще трябва да направят големи инвестиции за нов софтуер 
  

Фармацевтите ще работят днес с жълти жилетки в знак на протест. Причината за 

недоволството, нова европейска наредба, която влиза в сила от 9-ти февруари. За да я 

изпълнят, аптекарите ще трябва да направят големи инвестиции за нов софтуер. 

Идеята е да се регистрира всяка продажба, като така до пациентите ще достигат 

лекарства, които не се фалшиви. 

„Стартираме национални протестни действия в цялата страна постепенно. С жълти 

жилетки сме, за да привлечем внимание, има много проблеми, които се събраха с течение 

на времето и дойде вече крайният момент”, обясни фармацевтът Антон Вълев. 

Няма наредба, нямаме яснота какво ще се случва. Има един делегиран регламент, но няма 

наредба. Чакаме да видим какво ще стане, очакваме отговор от институциите, обясни и 

негов колега. 

По думите им фармацевтите трябва сами да си купят софтуер и да извършат верификация 

безплатно, на практика за да защитят интереса на големите фармацевтични компании. 

Притесненията на фармацевтите са, че няма да се справят с такава инвестиция. От 

Здравното министерство увериха, че ще има 6 месеца период на адаптация, в който 

аптеките няма да бъдат глобявани. 

  

www.news.bg, 05.02.2019 г. TC "www.news.bg" \f C \l "1" 
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Фармацевти протестират с жълти жилетки 

 

Фармацевтите ще работят с жълти жилетки в знак на протест, съобщи bTV. 

Причината за недоволството е нова европейска наредба, която влиза в сила от 9-ти 

февруари. За да я изпълнят, аптекарите ще трябва да направят големи инвестиции за нов 

софтуер. 

Идеята е да се регистрира всяка продажба, като така до пациентите ще достигат 

лекарства, които не се фалшиви. 

Един от протестиращите фармацевти Антон Вълев заявява, че протестните действия 

постепенно ще обхванат цялата страна, а с жълтите жилетки искат да привлекат 

вниманието. 

Фармацевтите трябва сами да си купят софтуер и да извършат верификация безплатно, 

на практика за да защитят интереса на големите фармацевтични компании. 

Притесненията им обаче са, че няма да се справят с такава инвестиция. От Здравното 

министерство уверяват, че ще има 6 месеца период на адаптация, в който аптеките няма 

да бъдат глобявани. 
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Фармацевтите ще работят днес с жълти жилетки в знак на протест 
  

Причината за недоволството, нова европейска наредба, която влиза в сила от 9-ти 

февруари. За да я изпълнят, аптекарите ще трябва да направят големи инвестиции 

за нов софтуер 
  

Фармацевтите ще работят днес с жълти жилетки в знак на протест. Причината за 

недоволството, нова европейска наредба, която влиза в сила от 9-ти февруари. За да я 

изпълнят, аптекарите ще трябва да направят големи инвестиции за нов софтуер. 

Идеята е да се регистрира всяка продажба, като така до пациентите ще достигат 

лекарства, които не се фалшиви. 

„Стартираме национални протестни действия в цялата страна постепенно. С жълти 

жилетки сме, за да привлечем внимание, има много проблеми, които се събраха с течение 

на времето и дойде вече крайният момент”, обясни фармацевтът Антон Вълев. 

Няма наредба, нямаме яснота какво ще се случва. Има един делегиран регламент, но няма 

наредба. Чакаме да видим какво ще стане, очакваме отговор от институциите, обясни и 

негов колега. 

По думите им фармацевтите трябва сами да си купят софтуер и да извършат верификация 

безплатно, на практика за да защитят интереса на големите фармацевтични компании. 

Притесненията на фармацевтите са, че няма да се справят с такава инвестиция. От 

Здравното министерство увериха, че ще има 6 месеца период на адаптация, в който 

аптеките няма да бъдат глобявани. 
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Фармацевти протестират с жълти жилетки 
  

Фармацевтите от всички аптеки в страната започват национални протестни действия 

срещу Eвропейската директива за верификация на лекарствата, която влиза в сила от 9 

февруари. Това съобщи председателят на Националната аптечна камара Антон Вълев 

пред bTV. 

Фармацевтите ще работят с жълти жилетки, за да привлекат внимание. 

Притеснението им е, че все още няма наредба, на базата на която ще бъде въведен 

делегираният европейски регламент. 

„Няма единен софтуер и трябва всички ние да си купим самостоятелно софтуер, както и 

хардуер. Ще трябва да извършваме и цялата процедура по верификация абсолютно 

безплатно, за да защитим бизнес интереса на големите компании за лекарства“, каза 

Вълев. 

Припомняме, че системата за верификация в България се внедрява от сдружението с 

нестопанска цел БОВЛ, а държавата контролира процеса чрез Изпълнителната агенция 

по лекарствата (ИАЛ). 

Лекарствата ще излизат от производство с двуизмерен матричен код на опаковките си, 

чрез който се проверява и доказва, че не са фалшифицирани. Над 5 милиона опаковки 

вече са успешно качени в българската система за верификация на лекарствата, която е 

свързана с Европейската система. 
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2019-а ще бъде година на плавен преход към новата система, през която ще се предлагат 

опаковки със и без уникален идентификационен код. След 9 февруари 2019 г. ще се 

произвеждат само опаковки със сериализация (кодиране по правилата на 

верификацията). 

Верификацията на лекарствата се въвежда изцяло за защита на безопасността на 

пациентите, тъй като фалшифицираните лекарствени продукти представляват 

значителен риск за здравето и живота на хората. 

 

www.clinica.bg, 05.02.2019 г. TC "www.clinica.bg" \f C \l "1" 

https://clinica.bg/7435 
  

Хората с увреждания с е-досиета от февруари 

МЗ очаква предложение за промени в наредбата за медицинска експертиза до края 

на седмицата 
  

Електронните досиета за хората с увреждания ще заработят през февруари. Идеята е те 

да съдържат информация за целия здравен статус на пациентите. Системата на ТЕЛК и 

НЕЛК ще бъде интегрирана с тази на Агенцията за хората с увреждания и на НЗОК. Това 

съобщи зам.-здравният министър Жени Начева след изтичане на шестмесечния срок от 

въвеждането на наредбата за медицинска експертиза, след който МЗ представи анализ. 

Паралелно хората с увреждания изразиха чрез протест недоволство от новите правила. 

„Информацията ще обхваща целия здравен статус на лицата и решенията ще се взимат 

по-независимо. Електронният профил ще заработи през февруари, но той ще се 

надгражда с допълнителна информация", заяви Жени Начева. 

Няма съществена промяна в общия брой на инвалидността в страната при новата и 

предишната наредба, както и при жалбите, показва анализа на МЗ. 

„Отчита се динамика и отклонения в отделните възрастови групи, като причините за това 

са или в резултат на подобрен здравен статус или в резултат на административни 

решения на ТЕЛК комисиите, които в момента се проверяват", обясни заместник-

министърът на здравеопазването Жени Начева. Един от изводите в анализа е, че в самото 

начало на действието на новата Наредбата за медицинската експертиза са допуснати по-

голям брой първоначални технически пропуски от страна на ТЕЛК комисиите при 

обработка на документите, но те са били отстранени в хода на работата им. МЗ пое 

ангажимент да изпрати на неправителствените организации данните и информацията от 

системата на ТЕЛК и НЕЛК, за да направят собствен анализ на действието на Наредбата 

за медицинската експертиза през изминалите 6 месеца. До края на седмицата екипът на 

здравното ведомство очаква да получи и предложения от страна на неправителствения 

сектор за промени в сега действащата наредба, които да обсъдят на среща следващия 

вторник (11 февруари). 

MЗ очаква да получи от всички организации, включително и от Омбудсмана, 

постъпилите при тях жалби от прилагането на Наредбата за медицинска експертиза. 

МЗ работи по мерки, които биха подобрили контрола и организацията на ТЕЛК, обясни 

още Жени Начева. Краткосрочните мерки са свързани с промяна в системата на НЕЛК и 

ТЕЛК. „По-засилен контрол в целия ход на лечение на пациентите и така наистина хора, 

които са болни и с тежки заболявания, ще могат да бъдат проследявани не само на ниво 

ТЕЛК-комисия, но още от възникване на заболяването. Дългосрочните мерки, които бяха 

представени още лятото в МТСП, ще отнемат малко повече време. Те са свързани с 

цялостна промяна на оценка на работоспособността", посочи още Жени Начева. 
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Фармацевти на протест 
Недоволството им е насочено срещу влизащата в сила наредба за верификация на 

лекарствата 

Фармацевти излизат на протест. От днес служителите в аптеките в цялата страна ще 

работят с жълти жилетки. Недоволството им е насочено срещу влизащата в сила наредба 

за верификация на лекарствата. 

За да я изпълнят, аптекарите ще трябва да направят инвестиции между 1000 и 2000 лева. 

Според тях, новото изискване ще ги затрудни значително. 

  

www.bnr.bg, 05.02.2019г. TC "www.bnr.bg" \f C \l "1"   

http://bnr.bg/horizont/post/101077575/desislava-nikolova-golemiat-vapros-e-svarzan-s-

efektivnoto-harchene-na-sredstvata-za-zdrave 
  

Десислава Николова: Проблем е, че разходите не вървят за ръка с подобряването 

на здравеопазването 
Шефът на НЗОК Дечо Дечев предлага от всяка продадена кутия цигари да се отчислява 

такса "Здраве". Възможно ли е това и ще подобри ли здравеопазването у нас? 

Десислава Николова от Института за пазарна икономика коментира темата в студиото на 

БНР. 

Тя подчерта, че са относително малко страните по света, които прилагат такъв тип 

отчисляване в определен фонд, който би могъл да послужи за здравни цели. В Европа 

Полша е такъв пример, в две от балтийските страни също има такова обвързване. Но е 

важно също колко тясна е тази връзка. В Естония и Литва тя не е пряка. Там приходите 

от този данък са насочени към спортни, културни, младежки дейности.   

"Големият въпрос у нас е колко ефективно се харчи бюджетът за здравеопазване. Имаме 

много стръмен ръст на разходите, който обаче не върви ръка за ръка с подобряването на 

здравеопазването", отбеляза в интервю за "12+3" Николова. 

"Това показват не само мнения на граждани, но и международни индекси, по които сме 

в дъното на Европа. Такава пробита каца, каквато е НЗОК, няма да доведе до 

подобряване, независимо дали за пушачи или непушачи", допълни Десислава Николова 

и уточни: 

"Нужен е повече контрол, иначе НЗОК ще продължи да харчи огромни средства без 

оглед на ефективността. Огромният теч у нас е в болничната грижа". 

Николова каза още, че е важно дали се повишава цената на цигарите: 

"Ако се налага допълнителна данъчна тежест, това означава поскъпване на цигарите. Там 

нараства и здравният риск, защото много пушачи преминават в сивия сектор". 

 

www.dnevnik.bg, 05.02.2019 г. TC "www.dnevnik.bg" \f C \l "1" 

https://www.dnevnik.bg/zdrave/2019/02/05/3385771_naprejenieto_sred_farmacevtite_ok

olo_proverkata_na/ 

Напрежението сред фармацевтите около проверката на лекарствата продължава да 

расте 
  

Напрежението между представители на фармацевтите и на правителството около 

предстоящото на 9 февруари въвеждане на европейския регламент за проверка на 

лекарствата продължава да расте. Днес част от фармацевтите символично протестират, 
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носейки жълти жилетки на работа. И заплашиха, че ако исканията им не бъдат чути, ще 

затворят аптеките си за един ден – на 20 февруари. 

По-късно днес здравният министър Кирил Ананиев, част от екипа му и председателят на 

Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов ще дадат пресконференция по темата. 

От здравното министерство вече неколкократно обявиха, че европейският регламент ще 

бъде въведен в България с гратисен период до края на годината, в който няма да бъдат 

налагани глоби на аптеките, които не отговарят на новите правила. Властите 

многократно посочиха, че за регламента се знае от няколко години, имало е и немалко 

обучения и насоки за фармацевтите във връзка с предстоящото му влизане в сила. 

Европейският регламент за верификация на лекарствата предвижда всяка опаковка на 

медикаментите да има свой собствен код, който чрез специален софтуер да се чекира при 

продажба. Кодът ще се проверява в обща европейска система. Ако не са чекирани 

данните от кода и пратени към обща европейска база данни, продуктът не може да бъде 

продаден. Целта е да се гарантира, че пациентът получава легално, а не фалшиво 

лекарство. От около месец фармацевтите изразяват сериозни притеснения от 

въвеждането на тези правила в България. Преди няколко седмици инициативен комитет 

на магистър-фармацевтите съобщи, че почти половината от аптеките у нас не са готови 

за въвеждането на новия начин за продажба на лекарствата и искат срокът за старта на 

системата да бъде отложен. 

Последваха множество писма, с които се иска отлагане. В тях магистър-фармацевти, 

участващи в управителни съвети на регионални фармацевтични колегии, отбелязват, че 

много аптеки нямат нужния софтуер, някои дори нямали компютри, интернет, а на места 

и постоянен ток. Иска се и отлагане на още една система, която Изпълнителната агенция 

по лекарствата се кани да въведе от средата на февруари – електронната система за 

проследяване и анализ на продажбите на лекарства, реимбурсирани от касата, която цели 

да предотврати паралелния износ и да спира от изнасяне лекарства, за които има 

недостиг в страната. 

Фармацевтите искат гратисен период поне до средата на следващата година за влизане в 

сила и на двете системи. 

И днес от Националната аптечна камара поискаха отлагане и заплашиха със затваряне на 

аптеки. Отбелязаха, че в българското законодателство не са въведени изискванията на 

регламента. Отново посочиха, че има немалко аптеки, които не разполагат с нужния 

софтуер. "Към днешна дата цари пълен законодателен и управленски хаос, който по 

всякакъв начин стимулира монополите в здравеопазването, урежда интересите на 

големите международни концерни - производители на лекарства, в ущърб на 

българските аптеки и българските пациенти", заявиха в писмо до медиите от камарата. 

 

www.actualno.com, 05.02.2019 г. TC "www.actualno.com" \f C \l "1"   

https://www.actualno.com/burgas/aptekari-ot-burgas-novata-sistema-za-lekarstvata-

zashtitava-golemite-firmi-drugite-sme-obrecheni-news_720166.html 

Аптекари от Бургас: Новата система за лекарствата защитава големите фирми, 

другите сме обречени 
Аптекари от Бургас настояват за ясни правила при въвеждането на новата система за 

верификация на лекарствата. 

Георги Неделчев е фармацевт в една от протестиращите аптеки. 

„Искам на всички да стане ясно, че ние не сме против новите правила. Проблемът е, че 

всички аптеки не сме поставени на една плоскост. Има голяма неяснота с така наречената 

верификация (всяко лекарство минава през новия баркод четец). Кой какво ще извършва 

и защо всички задължения се вменяват на аптеките? Правителството трябва да ни 

http://www.actualno.com/
https://www.actualno.com/burgas/aptekari-ot-burgas-novata-sistema-za-lekarstvata-zashtitava-golemite-firmi-drugite-sme-obrecheni-news_720166.html
https://www.actualno.com/burgas/aptekari-ot-burgas-novata-sistema-za-lekarstvata-zashtitava-golemite-firmi-drugite-sme-obrecheni-news_720166.html
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подкрепи. Така стана в Белгия, а в Полша системата не е приета.“, зави той за 

Actualno.com. 

Неделчев обясни и какво ще се случи при откриването на една така наречена „фалшива“ 

опаковка от дадено лекарство: 

“Това не значи, че лекарството е отрова, a че е произведено някъде другаде, а не в 

списъка на допустимите държави. В момента се защитават интересите на големите 

фирми и да не може някой да си позволи да внася на по-ниска цена. Освен това не знаем 

какво ще правим с отхвърленото лекарство, което вече сме платили... На кого да го 

върнем?“, пита Неделчев. 

Оказва се, че освен това, аптеките ще трябва да вложат пари в откриването на ново 

работно място. Специален служител ще сканира медикаментите преди да бъдат 

продадени. Изчислено е, че неговата заплата ще е около 1500 лева на месец. 

„Не е вярно, че не искаме да влезе новото задължение, няма такъв вариант. Но не сме 

поставени на една плоскост. Освен това не знаем какво ще правим с отхвърленото от 

системата лекарство, което вече сме платили, на кого да го върнем?“, пита Неделчев. 

Любима Бургазлиева е председател на УС на Регионалната фармацевтична колегия в 

Бургас. Тя изрази своето становище по протеста пред Actualno.com. 

“Неяснотата в правата и задължения на аптеките затруднява работата. Искането им е към 

Министерството на здравеопазването. От Бургас в протеста се включиха отделни 

фармацевти и собственици на аптеки. Българският фармацевтичен съюз, като 

организация, не участва. Но ние сме съгласни, че тежестта от въвеждането на системата 

в действие изцяло е стоварена върху аптеките. И това е несправедливо. Не са разписани 

правата и задълженията по веригата.“ 

И не на последно място стои въпросът с времето, което ще се отделя за процеса на 

сканиране на всяко лекарство. То определено ще се увеличи, защото към обема от 

задължения на фармацевтите се добавя още едно задължение. 

 

www.clinica.bg, 05.02.2019 г. TC "www.clinica.bg" \f C \l "1"   

https://clinica.bg/7436 
  

Фармацевти обличат жълти жилетки 

Започваме национални протестни действия срещу верификацията, обяви Антон 

Вълев, председател на Национална аптечна камара 
  

Национален протест срещу Европейската директива за верификация на лекарствата 

започват фармацевтите. Това обяви председателят на Националната аптечна камара 

Антон Вълев. 

Протестните действия започват с обличане на жълти жилетки върху белите престилки. 

Целта на фармацевтите е да привлекат вниманието на обществото върху трудностите, 

през които ще се изправят аптеките при въвеждането на делегираният европейски 

регламент. 

„Няма единен софтуер и трябва всички ние да си купим самостоятелно софтуер, както и 

хардуер. Ще трябва да извършваме и цялата процедура по верификация абсолютно 

безплатно, за да защитим бизнес интереса на големите компании за лекарства", каза 

Вълев. След 9 февруари 2019 г. ще се произвеждат само опаковки кодирани по правилата 

на верификацията, припомни фармацевта. 

 

 

 

 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/7436
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www.clinica.bg, 05.02.2019 г. TC "www.clinica.bg" \f C \l "1"   

https://clinica.bg/7439 
  

ЕМА препоръча 6 лекарства 

Отказа получи един медикамент за лечение на рак на гърдата и яйчниците 
  

ЕМА препоръча шест лекарства за одобрение на заседанието си от януари 2019 г. Както 

clinica.bg вече писа, Европейската агенция за лекарствата даде положително становище 

за 82 медикамента в доклада си за 2018 година. 

Комитетът на ЕМА относно лекарствените продукти за хуманна употреба (CHMP) прие 

положително становище за медикамента Ajovy (fremanezumab) за профилактика на 

мигрена. Второто лекарство, което получи зелена светлина тази година е Vizimpro за 

лечението на локално напреднал или метастатичен недребноклетъчен рак на белия дроб 

с мутации, активиращи рецептора на епидермалния растежен фактор. Одобрени са и още 

две биоподобни лекарства за лечение на някои възпалителни и автоимунни заболявания 

- Idacio и Kromeya. 

CHMP препоръчва да се издадат разрешения за употреба и за две генерични лекарства: 

Atazanavir Krka (атазанавир), за лечение на HIV-1 инфекция при възрастни и деца на 6 и 

повече години и Febuxostat Krka (фебуксостат) за профилактика и лечение на 

хиперурикемия. 

ЕМА обаче отказа разрешение за употреба на Doxolipad. Мекикаментът е разработен 

като хибридно лекарство за лечение на рак на гърдата и яйчниците. 

ЕМА даде и девет препоръки за разширяване на терапевтичната индикация за Edistride, 

Forxiga, Hemlibra, Keytruda, Mabthera, Maviret, Orencia, Praluent и Tecentriq. 

CHMP препоръчва удължаване на показанието за Forxiga и неговия дубликат Edistride за 

включване за първи път на допълнителна терапия с инсулин за някои пациенти с диабет 

тип 1. 

 

VINF  17:56:01  05-02-2019 

      GI1755VI.010 

      Кирил Ананиев - лекарства - нова система 

      

Шест месеца ще продължи въвеждането на системата за верификация на 

лекарствата, увери министър Кирил Ананиев 

      

           София, 5 февруари /Десислава Антова, БТА/ 

          Ние ще направим  един плавен старт на въвеждането на системата за верификация 

на лекарствата, който ще бъде най-малко шест месеца. Това каза пред журналисти 

министърът на здравеопазването Кирил Ананиев по повод готвените протести на аптеки 

в страната. Той каза още, че през тези шест месеца аптеките няма да бъдат 

санкционирани за това, че още не са въвели новата система. "Няма да се затваря нито 

една аптека, няма да  се лишава нито един пациент от лечение -  обратното, идеята е  да 

се гарантира лечението с верифицирани лекарства, признати на територията на ЕС", каза 

министърът. Той определи медийните прояви на  аптекари по темата като желание за 

продължаване на диалога. 

           Министърът увери още, че от 3600 аптеки в страната 2400 работят със НЗОК и 

имат нужния софтуер. По думите му допълнителният разход, който трябва да направят 

аптеките е около 200 лева, който не е непоносим. "Това не е непоносима стойност, но 

трябва да се спазват европейските  регламенти. Датата за влизането на европейската 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/7439
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система за верификация е определена още от 2014 година и е 9 февруари 2019 година", 

посочи министър Ананиев. 

 

http://news.bnt.bg/bg/a/ot-9-fevruari-vvezhdat-novi-pravila-v-aptekite-sreshchu-

falshivite-lekarstva 
  

От 9 февруари: Въвеждат нови правила в аптеките срещу фалшивите лекарства 
  

До 6 месеца всяка аптека в България ще трябва да разполага с четец и специален софтуер, 

с който да проверява лекарството, което продава на пациента. Изискването се въвежда 

като мярка за борба с фалшивите лекарства заради влизането в сила на Европейската 

директива за верификация на лекарствените продукти. Това стана ясно на извънреден 

брифинг в Министерството на здравеопазването. 

Евродирективата за борба с фалшивите лекарства влиза в сила след броени дни - от 9 

февруари. Промяната ще засегне най-вече малките аптеки, някои от които протестираха. 

Те обаче ще имат шестмесечен гратисен период, в който да инвестират в новата система. 

Кирил Ананиев - министър на здравеопазването: Нищо страшно няма да се случи от 10-

ти февруари тази година. Поради това, че могат да възникнат редица технически 

усложнения или проблеми, ние ще направим един плавен старт на въвеждането на 

системата за верификация, който ще бъде най-малко 6 месеца, през които няма да бъдат 

санкционирани аптеките за това, че не са въвели още тази система, т.е. няма да има 

никакво притеснение от тяхна страна. 

 

www.btv.bg, 05.02.2019 г. TC "www.btv.bg" \f C \l "1"   

https://btvnovinite.bg/bulgaria/farmacevti-rabotjat-s-zhalti-zhiletki-v-znak-na-

protest.html 
  

Жълти жилетки в аптеките: Фармацевти протестират срещу нова наредба (ОБЗОР) 
  

Причината за недоволството им е, че ще трябва да инвестират в нов софтуер 
  

Фармацевти работят с жълти жилетки в знак на протест. Причината за недоволството им 

е нова европейска наредба, за чието изпълнение аптекарите ще трябва да инвестират в 

нов софтуер. 

Досега всички лекарства, които се продаваха, имаха линеен бар код. Според новата 

директива след 9 февруари всички произведени лекарства ще имат двуизмерен матричен 

код и лепенка, която да показва, че не е нарушена цялостта на опаковката. Идеята е всеки 

продаден медикамент да се отразява в специален софтуер и по този начин да се 

гарантира, че до пациентите няма да достигат фалшиви лекарства. 

Според част от фармацевтите новата система не само би затруднила работата, а има и 

сериозни пропуски. 

„Системата по верификация няма да реши казуса с фалшивите лекарства, защото те се 

продават по интернет и с чанти, тези хора не верифицират и няма да верифицират. Нито 

ще се реши казусът, ако ние открием едно фалшиво лекарство в аптечната система, какво 

правим с него. Регламентът не казва нищо по въпроса”, посочи магистър-фармацевтът 

Антон Вълев, председател на Националната аптечна камара. 

Протест на фармацевтите с жълти жилетки 

Друго притеснение е, че новата система ще бъде свързана с НАП и така тя ще има достъп 

до складови наличности и данни на пациенти. 

http://news.bnt.bg/bg/a/ot-9-fevruari-vvezhdat-novi-pravila-v-aptekite-sreshchu-falshivite-lekarstva
http://news.bnt.bg/bg/a/ot-9-fevruari-vvezhdat-novi-pravila-v-aptekite-sreshchu-falshivite-lekarstva
http://www.btvnovinite.bg/
https://btvnovinite.bg/bulgaria/farmacevti-rabotjat-s-zhalti-zhiletki-v-znak-na-protest.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/farmacevti-rabotjat-s-zhalti-zhiletki-v-znak-na-protest.html
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„Ако данните на пациент с онкологично заболяване изтекат, какво ще се случи? Тогава 

той може да иска кредит от банка, за да се лекува, а банката да не му го даде, ако тя има 

достъп до тези данни”, изтъкна Константин Качулев, председател на Регионална 

фармацевтична колегия – Благоевград. 

От здравното министерство увериха, че периодът за въвеждане ще бъде плавен и най-

малко шест месеца аптеките няма да бъдат глобявани. 

„Няма да се затваря нито една аптека, няма да се лишава нито един пациент от лечение. 

Обратно – идеята е да се гарантира лечението на гражданите с верифицирани лекарства, 

признати на територията на ЕС”, заяви здравният министър Кирил Ананиев. 

„Посланието ми към колегите ми е да подхождат отговорно, професионално и дигитално 

към своята фармацевтична практика, защото ние живеем в XXI век”, изтъкна проф. Илко 

Гетов, председател на Българския фармацевтичен съюз. 

До момента към системата са се присъединили над 2000 аптеки, което е около 50% от 

регистрираните в страната. 

Лекарства без такъв двуизмерен матричен код, които са произведени преди 9 февруари, 

няма да бъдат бракувани. Така за аптеките ще има естествен адаптационен период, през 

които няма да бъдат глобявани, тъй като те ще се продават до изтичане на срока им на 

годност. 

 

www.nova.bg, 05.02.2019 г. TC "www.nova.bg" \f C \l "1"   

https://nova.bg/news/view/2019/02/05/239758// 
  

Аптеките с 6 месеца гратисен период да внедрят нова наредба на ЕС 

Целта е защита на пациентите от фалшиви медикаменти 
  

Министерството на здравеопазването дава гратисен период от 6 месеца на аптеките за 

въвеждане на европейската директива за верификация на лекарствата, предаде БГНЕС. 

Нова европейска наредба за лекарствата влиза в сила от 9 февруари. Предвижда се върху 

опаковките на лекарствата по лекарско предписание да има уникален идентификационен 

код. Целта е защита на пациентите от фалшиви медикаменти. Заради новите изисквания 

аптеките трябва да направят допълнителни инвестиции. По тази причина фармацевти 

обявиха, че излизат на протест и изпратиха протестно писмо до министерството. 

Фармацевти на протест 

„Нищо страшно и драматично няма да се случи от 10 февруари. Ще има плавен старт на 

новата наредба. Министерството на здравеопазването дава гратисен период от 6 месеца 

на аптеките, за да внедрят новия софтуер”, обяви ресорният министър Кирил Ананиев на 

брифинг. Според него в страната едва десетина аптеки са заявили готовност за ефективни 

протести срещу промените в сектора. 

Здравният министър увери, че няма да бъдат затваряни или санкционирани аптеките. 

Нито един пациент също няма да остане без медикаменти. 

СОФТУЕР ПЛАШИ АПТЕКАРИ: Ще има ли проблем с продажбата на лекарства след 9 

февруари? 

„В България има 3600 аптеки, от тях 2400 работят с НЗОК, имат необходимия софтуер 

за връзка с НЗОК. За новите изисквания трябва да осигурят един четец между 180 -200 

лева и още за свързване на системата 50 лева. Не е такъв тежък товарът”, смята здравният 

министър. 

„Не мога да си представя, че аптеките, които нямат договор с НЗОК нямат интернет, 

компютър и работят в първобитни условия. Все пак, ако има такива, за да отговорят на 

всички изисквания, ще са нужни инвестиции не повече от 1500 лева“, заяви Ананиев. 

Аптекари се опасяват, че няма да могат да продават лекарства 

http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2019/02/05/239758/
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Председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов е убеден, че няма 

да се стига до затваряне на аптеки в знак на протест. Здравният министър допълни, че с 

протестиращите аптеки, колкото и малко да са те, диалогът продължава. 

 

www.nova.bg, 05.02.2019 г. TC "www.nova.bg" \f C \l "1"   

https://nova.bg/news/view/2019/02/05/239744// 
  

Фармацевти на протест 
  

Недоволството им е насочено срещу влизащата в сила наредба за верификация на 

лекарствата 

Фармацевти на протест с жълти жилетки заплашват да затварят аптеки и настояват за 

незабавни разговори с правителството. Причината -  наредба, която ги задължава да 

инвестират в нов софтуер. Целта е да не се допуска продажбата на фалшиви 

медикаменти. За част от бранша инвестицията е непосилна, а министърът пък призова 

всички да влязат в дигиталната ера. 

Фармацевти облякоха жълти жилетки и попитаха институциите защо искат да убият 

българската фармация с новите изисквания към тях за въвеждане на електронни четци и 

нов софтуер. 

„Тази дейност няма да ни се заплаща, а ще ни струва време и пари, а това ощетява 

пациентите. Ние протестираме срещу това, че държавата не си е свършила работата, ние 

дори нямаме електрони досиета”, каза фармацевтът Ивана Ангелова. 

Министерството отговори – системата не убива никого, а просто се развива. 

Аптеките с 6 месеца гратисен период да внедрят нова наредба на ЕС 

„Не мога да си представя, че 1200 аптеки могат да работят въобще без интернет и 

компютри. Не мога да си представя, че има някой в първобитния строй”, каза министърът 

на здравеопазването Кирил Ананиев. 

За влизането в сила на новите изисквания за верификация на лекарства се знаело от 

години, казват от Фармацевтичния съюз. Промяната била неизбежна и нямало да струва 

скъпо, но щяла да гарантира, че до пациентите няма да стигнат фалшиви лекарства. 

„Никой няма да бъде лишен от лекарство, но нека колегите да подходят рационално, 

отговорно и дигитално”, коментира  проф. Илко Гетов от Български фармацевтичен 

съюз. 

„От производителя до крайния пункт няма контрол как се движи медикаментът. 

Крайният момент е аптеката и тя го проверява, ако е фалшиво на кого да го върна”, каза 

още Ангелова. В крайна сметка протестиращите фармацевти настояват за спешни 

разговори с министерството и поне някаква финансова подкрепа за малките аптеки. И 

казват, че ако не бъдат поканени на разговори, част от аптеките в България ще затворят 

врати за един ден – на 20-ти февруари. 

 

www.bnr.bg, 05.02.2019 г. TC "www.bnr.bg" \f C \l "1"   

http://bnr.bg/horizont/post/101077716 
  

Фармацевтите в страната започват символични протестни действия заради новия 

регламент за лекарствата 
  

Министър Ананиев припомни, че като страна членка на ЕС България е длъжна да 

въведе електронната система за верификация на лекарствата 
  

http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2019/02/05/239744/
http://www.bnr.bg/
http://bnr.bg/horizont/post/101077716
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От днес фармацевтите в страната започват поетапни символични протестни действия. 

Причината е въвеждането на новия европейски регламент, който ще следи в аптечната 

мрежа да не се продават лекарства с неясен произход. 

Новото изискване влиза в сила от 9 февруари, но повечето аптеки в страната нямат 

готовност да се включат в системата. Как ще продължи протестът, обясни Константин 

Качулев от Инициативния комитет на магистър-фармацевтите: 

"Получавам съобщения от цялата страна, че колегите се включват поетапно. Протестът 

е обявен от днес, 5-и февруари. В аптеките започнаха работа със жълти жилетки върху 

белите престилки, след това на 20 февруари, в сряда, затваряме аптеките за един ден. 

Това ще бъдат ефективни протестни действия и на 26-и се вливаме в протеста, 

организиран от малкия и среден бизнес против новите изменения на наредба Н-18 в 

София“, обясни магистър-фармацевтът Константин Качулев за протеста на аптечния 

бранш. 

Здравният министър вижда в обявените  от аптечния бранш протестни действия 

желанието да продължи диалога за въвеждане на системата за верификация на 

лекарствата. 

Министър Ананиев припомни, че като страна-членка на ЕС България е длъжна да въведе 

електронната система за верификация на лекарствата, като още веднъж подчерта, че тази 

система ще гарантира на българските граждани, че ще купуват само медикаменти, 

сертифицирани в ЕС. 

Той припомни още, че е договорен шестмесечен гратисен период за включване в 

системата и през този срок аптеките няма да бъдат глобявани. 

Средствата, необходими за включване в системата, не са много, около двеста лева, каза 

още Кирил Ананиев и допълни, че с подготвяната от министерството наредба 10 остават 

двата лева за обработка на рецепти за аптеките, около които имаше спорове напоследък. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз професор Илко Гетов съобщи, че 

аптеките, които имат готовност да се включат в системата, са около две хиляди, а за 

целия процес са договорени възможно най-добрите условия за българските фармацевти. 

Според него едва ли ще се стигне за затваряне на аптеки. 

Магистър-фармацевтът Антон Вълев, който представлява малките аптеки, заявили 

готовност за протести, каза след срещата, че е удовлетворен от чутото, но предстоят 

разговори и колегите му ще останат в стачна готовност. 

 

www.dariknews.bg, 05.02.2019 г. TC "www.dariknews.bg" \f C \l "1" 

https://dariknews.bg/novini/bylgariia/aptekite-imat-shest-meseca-gratisen-period-za-

sistemata-sreshtu-falshivi-lekarstva-2146367 
  

Аптеките имат шест месеца гратисен период за системата срещу фалшиви 

лекарства 
  

Димитър Панев  Редактор: Йоана Кръстева 
До 6 месеца всяка аптека в България ще трябва да разполага с четец и специален софтуер, 

с който да верифицира лекарството, което продава на пациента. Изискването се въвежда 

като мярка за борба с фалшивите лекарства заради влизането в сила на Европейската 

директива за верифициране на лекарствените продукти. Това стана ясно на извънреден 

брифинг в Министерството на здравеопазването. 

Евродирективата за борба с фалшивите лекарства влиза в сила след броени дни - от 9 

февруари, информира здравният министър Кирил Ананиев. Промяната ще засегне 

основно аптеките, които обаче ще имат шестмесечен гратисен период, в който да 

http://www.dariknews.bg/
https://dariknews.bg/novini/bylgariia/aptekite-imat-shest-meseca-gratisen-period-za-sistemata-sreshtu-falshivi-lekarstva-2146367
https://dariknews.bg/novini/bylgariia/aptekite-imat-shest-meseca-gratisen-period-za-sistemata-sreshtu-falshivi-lekarstva-2146367
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инвестират в новата система, която ще ги свързва с Изпълнителната агенция по 

лекарствата. 

„Ние ще направим плавен старт на въвеждането на системата за верификация, който ще 

бъде най-малко шест месеца, през които няма да бъдат санкционирани аптеките за това, 

че не са я въвели още. Тоест не трябва да има никакво притеснение от тяхна страна, няма 

да се затваря нито една аптека, няма да се лишава нито един пациент от лечение. Обратно 

– идеята е да се гарантира лечението на гражданите с верифицирани лекарства, признати 

на територията на ЕС”, увери министър Ананиев. 

От думите му стана ясно още, че аптеките няма да дължат такса за включване в новата 

система, тъй като то е задължително. Те ще трябва обаче да закупят четци, което, в 

случай, че разполагат с компютър и интернет, ще им струва около 150 лева. 

Проблем би възникнал за аптеки, които нямат компютърна система и връзка с мрежата. 

За тях разходът по въвеждането на платформата за верификация би могъл да надхвърли 

и 1500 лева. 

Дали ще се стигне до временно затваряне на аптеки докато се инсталира новата система 

все още не е ясно. След въвеждането й фармацевтите ще имат задължението да сканират 

всяко лекарство преди да ни го продадат. Така според здравните власти ще се игнорира 

рискът от продажба на фалшиви медикаменти. 

 

www.capital.bg, 05.02.2019 г. TC "www.capital.bg" \f C \l "1"   

https://www.capital.bg/kakvo_stava/2019/02/05/3385847_zdravnata_kasa_shte_produlji

_da_plashta_na_aptekite_za/ 
  

Здравната каса ще продължи да плаща на аптеките за всяка обработена рецепта 
  

Десислава Николова 
Здравната каса ще продължи да плаща по два лева на аптеките за всяка обработена 

рецепта за медикаменти, които се покриват изцяло от касата, съобщи министърът на 

здравеопазването Кирил Ананиев на пресконференция, посветена на верификацията на 

медикаментите. В България са регистрирани около 3600 аптеки, като 2400 от тях работят 

със здравната каса. Министърът съобщи още, че Министерството на здравеопазването 

очаква плавен старт на процеса на верификация и през първата половина на годината - 

от 9 февруари нататък, няма да санкционира аптеките, ако не са въвели системата. Той 

каза още, че отчетите към Изпълнителната агенция за лекарствата няма да отнемат 

никакво време на фармацевтите в аптеките, тъй като в определен час на деня системата 

автоматично ще тегли складовите наличности. 

Очаквайте подробности 

 

www.news.bg, 05.02.2019 г. TC "www.news.bg" \f C \l "1"   

https://news.bg/politics/nishto-strashno-nyama-da-se-sluchi-s-aptekite-ubezhdava-

ananiev.html 
  

Нищо страшно няма да се случи с аптеките, убеждава Ананиев 
Няма да се лишава нито един пациент от лечение, идеята е да се гарантира лечение с 

верифицирани лекарства, признати на територията на ЕС. Това заяви министърът на 

здравеопазването Кирил Ананиев на пресконференция по повод притесненията на 

фармацевтичния сектор относно въвеждането на система за верификация на лекарствата. 

Припомняме, че тя предстои да влезе в сила на 9 февруари, от няколко седмици аптекари 

изказват притеснения, а днес в някои обекти фармацевти работиха с жълти жилетки. 

http://www.capital.bg/
https://www.capital.bg/kakvo_stava/2019/02/05/3385847_zdravnata_kasa_shte_produlji_da_plashta_na_aptekite_za/
https://www.capital.bg/kakvo_stava/2019/02/05/3385847_zdravnata_kasa_shte_produlji_da_plashta_na_aptekite_za/
http://www.news.bg/
https://news.bg/politics/nishto-strashno-nyama-da-se-sluchi-s-aptekite-ubezhdava-ananiev.html
https://news.bg/politics/nishto-strashno-nyama-da-se-sluchi-s-aptekite-ubezhdava-ananiev.html
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"Нищо страшно няма да се случи от 10 февруари тази година", увери министърът на 

здравеопазването. Ще бъде направен плавен старт на въвеждането на системата, който 

ще продължи най-малко шест месеца. През този период аптеките няма да бъдат 

санкционирани. 

2400 аптеки у нас работят с НЗОК и имат необходимия софтуер за връзка със Здравната 

каса. Те трябва да осигурят само четец за около 200 лева и до 50 лева за свързване на 

системата. 

По думите на здравния министър останалите 1200 аптеки така или иначе не могат да 

работят без компютри и софтуер, защото биха поддържали складовата си база по 

първобитен начин. Ако аптеките нямат достъп до компютър и интернет, ще трябва да 

похарчат между 1500 и 2000 лева. Това според министъра са единични случаи, а и сумата 

от до 2000 лв. не е непосилна стойност. 

Държа да продължим диалога по новата система за верификация, да се убедим в нейната 

необходимост и това, че защитава правата на българските пациенти. Лечението ще се 

извършва с автентични, доказали се лекарства на европейския пазар. Директивата от 

2011 година и регламентът по-късно определиха системата да влезе в сила у нас през 

февруари 2019 година. 

Такъв важен сектор не може да остане в сивата икономика, по думите на Ананиев. 

Санкциите ще зависят от обема на бизнеса, а до края на седмицата ще излезе и официално 

указание на Агенцията по лекарствата как да се реагира на сигнали, допълни 

председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов. 

Към днешна дата около 2000 аптеки вече са се присъединили към системата за 

верификация. Според Гетов системата ще гарантира устойчивост на достъпа до 

лекарства за българските граждани. 

Припомняме и че според данни на Инициативен комитет на магистър-фармацевти и 

председатели на регионални фармацевтични колегии 4323 аптеки у нас работят с лиценз 

и обслужват пациенти, но само 2492 аптеки работят със Здравната каса и имат аптечен 

софтуер. Това означава, че повече от половината аптеки в страната нямат аптечен 

софтуер и не могат да експортират ежедневно данни до специализираната електронна 

система. 

  

www.news.bg, 05.02.2019 г. TC "www.news.bg" \f C \l "1"   

https://news.bg/health/patsientski-organizatsii-se-obyaviha-protiv-zatvaryaneto-na-

apteki.html 
  

Пациентски организации се обявиха против затварянето на аптеки 
  

Пациентски организации "Заедно с теб" се обявиха против затварянето на аптеки като 

акт за недоволство от някои фармацевти. Това стана ясно от позицията им до медиите 

във връзка с протеста на фармацевтите заради въвеждането на Европейския регламент за 

верификация на лекарствата от 9 февруари 2019 г. 

По думите им това било в ущърб на здравето им и искат повече отговорност от страна на 

всички фармацевти за осигуряване на контрол и сигурност. 

Организациите подчертават, че верификацията е контрол върху качеството и движението 

на лекарствата в страната и извън нея и според тях е единствено в техен интерес. 

Според тях фалшифицираните лекарства са сериозен риск за пациентите в световен 

мащаб, като статистиката сочи, че между 1% и 4% от лекарствата в Европа са фалшиви. 

Пациентските организации отбелязват, че фалшивите лекарства могат да бъдат различни 

видове. При някои има проблем в състава на лекарството, в други случаи има нередности 

http://www.news.bg/
https://news.bg/health/patsientski-organizatsii-se-obyaviha-protiv-zatvaryaneto-na-apteki.html
https://news.bg/health/patsientski-organizatsii-se-obyaviha-protiv-zatvaryaneto-na-apteki.html
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в опаковката или в листовката. Рискове има и в това как е съхраняван лекарственият 

продукт, ако не е доставен през законната верига на лекарствоснабдяване. 

Припомняме, че днес фармацевти обявиха, че излизат на протест заради нова европейска 

наредба, според която аптекарите трябвало да инвестират в нов софтуер. 

 

www.investor.bg, 05.02.2019 г. TC "www.investor.bg" \f C \l "1"   

https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/ananiev-sistemata-za-verifikaciia-

na-lekarstvata-shte-se-sluchi-za-6-meseca-276593/ 
  

Ананиев: Системата за верификация на лекарствата ще се случи за 6 месеца 
  

Според здравния министър в този период аптеките, които не са въвели системата, 

няма да бъдат санкционирани 
  

Въвеждането на системата за верификация на лекарствата в рамките на Европейския 

съюз ще се случи плавно и ще отнеме шест месеца. Това заяви министър Кирил Ананиев 

на пресконференция в министерството на здравеопазването по повод въвеждането на 

системата за верификация, съобщават от министерството. 

Според правилата на ЕС въвеждането трябва да се случи на 9 февруари. В рамките на 

последвалия шестмесечен период обаче аптеките, които не са въвели системата, няма да 

бъдат санкционирани, а затворени аптеки няма да има, каза здравният министър. 

"Българските граждани трябва да са спокойни, че ще могат да открият в аптечната мрежа 

необходимите им лекарствени продукти“, заяви Ананиев. 

Според данните на територията на страната функционират 3600 аптеки, като 2400 от тях 

имат договор с Националната здравноосигурителна каса, т.е. работят с компютри и 

специализиран софтуер. Тези търговци на дребно е необходимо единствено да си закупят 

четец, чиято стойност е между 180 и 200 лв. и еднократно да заплатят сумата от 50 лв. за 

свързване със системата, обясни министърът. 

За да работят останалите 1200 аптеки, най-малкото, за да следят складовите си 

наличности, те също трябва да си закупят единствено четец. 

„Вярвам, че са единични случаите, при които аптека функционира без интернет и 

компютър. Ако има такива, при тях цената, която трябва да бъде заплатена за въвеждане 

на системата за верификация, е между 1500 и 2000 лв., еднократно. Мисля че това в 

никакъв случай не е непосилна цена, а още повече, за този регламент магистър-

фармацевтите са уведомени от 2016 г.“, посочи министърът. 

„За нашите аптеки са договорени най-добрите условия. Те няма да плащат нито такса за 

включване в системата, нито такса за поддръжка“, посочи председателят на Българския 

фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов. Той обясни, че до окончателното въвеждане на 

системата в аптечната мрежа в обращение ще бъдат както лекарства с код за 

верификация, така и такива без. 

Предстои Изпълнителната агенция по лекарствата да разпространи инструкция до 

магистър-фармацевтите как да се реагира на сигналите, постъпили през системата. 

По статията работи: Виктория Тошкова 

 

www.dir.bg, 05.02.2019 г. TC "www.dir.bg" \f C \l "1"   

https://dnes.dir.bg/obshtestvo/ananiev-nyama-da-se-lishava-patsient-ot-lechenie-zaradi-

verifikatsiyata-na-lekarstva 
  

Ананиев: Няма да се лишава пациент от лечение заради верификацията на 

лекарства 

http://www.investor.bg/
https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/ananiev-sistemata-za-verifikaciia-na-lekarstvata-shte-se-sluchi-za-6-meseca-276593/
https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/ananiev-sistemata-za-verifikaciia-na-lekarstvata-shte-se-sluchi-za-6-meseca-276593/
http://www.dir.bg/
https://dnes.dir.bg/obshtestvo/ananiev-nyama-da-se-lishava-patsient-ot-lechenie-zaradi-verifikatsiyata-na-lekarstva
https://dnes.dir.bg/obshtestvo/ananiev-nyama-da-se-lishava-patsient-ot-lechenie-zaradi-verifikatsiyata-na-lekarstva
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От 3600 аптеки в страната 2400 работят със НЗОК и имат нужния софтуер 
  

Калин Каменов 
Ние ще направим един плавен старт на въвеждането на системата за верификация на 

лекарствата, който ще бъде най-малко шест месеца. Това каза пред журналисти 

министърът на здравеопазването Кирил Ананиев по повод готвените протести на аптеки 

в страната. Той каза още, че през тези шест месеца аптеките няма да бъдат 

санкционирани за това, че още не са въвели новата система. 

"Няма да се затваря нито една аптека, няма да се лишава нито един пациент от лечение - 

обратното, идеята е да се гарантира лечението с верифицирани лекарства, признати на 

територията на ЕС", каза министърът. Той определи медийните прояви на аптекари по 

темата като желание за продължаване на диалога. 

Министърът увери още, че от 3600 аптеки в страната 2400 работят със НЗОК и имат 

нужния софтуер. По думите му допълнителният разход, който трябва да направят 

аптеките е около 200 лева, който не е непоносим. "Това не е непоносима стойност, но 

трябва да се спазват европейските регламенти. Датата за влизането на европейската 

система за верификация е определена още от 2014 година и е 9 февруари 2019 година", 

посочи министър Ананиев. 

 

www.mediapool.bg, 05.02.2019 г. TC "www.mediapool.bg" \f C \l "1"   

https://www.mediapool.bg/farmatsevti-protestirat-s-zhalti-zhiletki-zashtoto-sistemata-

gi-ubiva-news289484.html 
  

Фармацевти протестират с жълти жилетки, защото "системата ги убива" 
  

МЗ обеща да не глобява 6 месеца за нарушаване на новите правила и връща таксата 

от 2 лв. за обработка на рецепти със закон 
  

Фармацевти облякоха жълти жилетки в знак на протест, за да привлекат общественото 

внимание, че "системата убива българските аптеки" и води дребните търговци в бранша 

към фалит. 

От Националната аптечна камара настояха във вторник за незабавно свикване на 

преговори между представители на аптеките и правителството, за да бъдат подпомогнати 

при предстоящото този месец въвеждане на общоевропейската система за верификация 

срещу фалшивите лекарства и националната система за проследяване на недостига на 

лекарства. 

Според фармацевтите за кратък период от време им се струпва въвеждането на двете 

нови системи, свързване с НАП и същевременно им се отнемат отстъпки и плащания за 

обработка на рецепти с наредба на здравното министерство, което утежнява и оскъпява 

дейността им. 

Според тях това ще направи непосилно поддържането на някои малки аптеки в трудно 

достъпни райони и ще лиши местното население от фармацевтични грижи. 

В отговор на притесненията по-късно от Министерството на здравеопазването обещаха 

да не глобяват 6 месеца аптеките за нарушаване на новите правила. 

Освен това здравният министър Кирил Ананиев се ангажира да върне със закон таксата 

от 2 лева за обработка на рецепти за напълно платените от НЗОК лекарства. 

Аптеки обвиняват властите в законодателен и управленски хаос 
“Към днешна дата цари пълен законодателен и управленски хаос, който по всякакъв 

начин стимулира монополите в здравеопазването, урежда интересите на големите 

http://www.mediapool.bg/
https://www.mediapool.bg/farmatsevti-protestirat-s-zhalti-zhiletki-zashtoto-sistemata-gi-ubiva-news289484.html
https://www.mediapool.bg/farmatsevti-protestirat-s-zhalti-zhiletki-zashtoto-sistemata-gi-ubiva-news289484.html
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международни концерни-производители на лекарства в ущърб на българските аптеки и 

българските пациенти. Ние сме против недомисленото въвеждане на четири нови мерки, 

без правителството и пряко финансово заинтересуваните от тях организации да покрият 

разходите за тях и да се допитат до нас, като експерти, как е най-ефективният начин за 

въвеждането им“, заявяват от камарата. 

В случай, че не бъдат поканени на разговори, част от аптеките ще затворят врати за един 

ден на 20 февруари. 

“Настояваме за преговори и докато не се разберем как ще се въвеждат тези системи, да 

не се въвежда нищо. Има редица мерки, които трябва да влязат в сила преди тези системи 

да заработят“, коментира председателят на камарата Антон Вълев. 

“Първо, трябва да се въведе електронната рецепта и електронно досие и тогава 

автоматично ще се генерират данните, които се изискват по системата за верификация и 

тези, които се обменят с Агенцията по лекарствата във връзка с контрола на реекспорта. 

И също така с въвеждането на електронната рецепта ще можем да си променим софтуера, 

така че да отговаря на изискванията на НАП. Сега излиза, че трябва първо да направим 

реконструкция заради НАП, втори път – заради верификацията, трети път – заради 

системата за проследяване на недостига и през декември или януари догодина чакаме 

електронната рецепта, заради която пак ще трябва да си осъвременяване софтуера. И 

всичко това по неясно какви причини трябва ние да го плащаме“, заяви той. 

Фармацевтите не искат да правят разходи за своя сметка 
Вълев посочи, че според европейския регламент финансовото задължение за покриване 

на разходите по въвеждането на системата за верификация е на фирмите производители 

на лекарства. 

Въпреки че вече получиха уверение от властите, че преходът към верификацията ще е 

плавен, а проверки и санкции, поне в началото, няма да има, фармацевтите не са 

удовлетворени. 

“За мен няма никакво значение дали ще ме глобяват утре или след шест месеца, когато 

производителите очевидно и тогава няма да плащат за системата. Нас ни интересува да 

седнем и да разпишем регламент съгласно който производителите да седнат и да покрият 

този разход“, каза Вълев. 

Той даде пример, че във Великобритания здравната служба ще купи четци за проверка 

на новия 2D код срещу фалшификация на лекарствата и ще ги раздаде на аптеките и 

освен това ще им плаща такса за обслужване на системата за верификация. 

“Ние не сме против верификацията, но не по този начин“, коментира още Вълев. 

МЗ обеща да не глобява аптеките 6 месеца 
По-късно здравният министър Кирил Ананиев отново увери, че през първите 6 месеца 

след въвеждането на системата за верификация глоби за аптеките, които не изпълняват 

новите условия, няма да има. По думите му нито една аптека няма да затвори, а 

финансовата тежест от 180-200 лева за четец и 50-80 лева за надграждане на софтуера не 

е непосилна. Най-голям щял да бъде разходът за аптеките, които изобщо нямат 

компютър и интернет, където той можел да достигне 1500-2000 лева, но според Ананиев 

и той не е прекомерна тежест, тъй като аптеките няма как да функционират иначе в XXI 

век. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов заяви, че за 

българските аптеки са договорени възможно най-благоприятни условия, тъй като те няма 

да плащат такса за включване в системата за верификация и ще сканират новите 

опаковки само веднъж – на изхода. Гетов заяви, че в някои държави, където е договерено 

задължително двустранно сканиране на входа и на изхода на аптеката, фармацевтите ще 

получават такси, но пък за сметка на това имат и такси за включване в системата. 
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Относно искането на протестиращите фармацевти да им се поемат разходите за четци и 

надграждане на софтуера, засега няма индикации, че това ще се случи. От МЗ увериха, 

че другата система – за проследяване на недостига на лекарства не изисква никакви 

допълнителни усилия от страна на аптеките, а автоматично ще обобщава и подава 

данните за деня. 

Връщат таксата от 2 лв. за обработка на рецепти със закон 
Ананиев съобщи, че освен това трайно ще бъде решен въпросът с таксата от 2 лева за 

обработка на рецепти за 100% платените от НЗОК лекарства.  С промени в своя наредба 

министерството исакше да отмени таксата в края на миналата година, но след мощна 

съпротива и обвинения в лобизъм се отказа от тази идея. 

След това се оказа, че НЗОК нямало как да продължи да плаща таксата без тя да бъде 

разписана в закон и фигурира само в наредбата. Сега Ананиев обеща, че промените в 

наредбата ще излязат всеки момент и във финалния ѝ вариант таксата от 2 лева се запазва 

и тя ще бъде допълнително регламентирана в Закона за лекарствените продукти в 

хуманната медицина.   

   

www.vesti.bg, 05.02.2019 г. TC "www.vesti.bg" \f C \l "1"   

https://www.vesti.bg/bulgaria/aptekite-na-protest-ministyryt-ima-gratisen-srok-6091748 
  

Аптеките на протест, министърът: Има гратисен срок 
  

Фармацевтите предупреждават, че малките аптеки ще затворят, от 

министерството на здравеопазването отговориха, че не може в една аптека да 

няма интернет 
  

Министерството на здравеопазването дава гратисен период от 6 месеца на аптеките за 

въвеждане на европейската директива за верификация на лекарствата. 

Нова европейска наредба за лекарствата влиза в сила от 9 февруари. Предвижда се върху 

опаковките на лекарствата по лекарско предписание да има уникален идентификационен 

код. Целта е защита на пациентите от фалшиви медикаменти. Заради новите изисквания 

аптеките трябва да направят допълнителни инвестиции. По тази причина фармацевти 

обявиха, че излизат на протест и изпратиха протестно писмо до министерството. 

„Нищо страшно и драматично няма да се случи от 10 февруари. Ще има плавен старт на 

новата наредба. Министерството на здравеопазването дава гратисен период от 6 месеца 

на аптеките, за да внедрят новия софтуер”, обяви ресорният министър Кирил Ананиев на 

брифинг. Според него в страната едва десетина аптеки са заявили готовност за ефективни 

протести срещу промените в сектора. 

Здравният министър увери, че няма да бъдат затваряни или санкционирани аптеките. 

Нито един пациент също няма да остане без медикаменти. 

„В България има 3600 аптеки, от тях 2400 работят с НЗОК, имат необходимия софтуер 

за връзка с НЗОК. За новите изисквания трябва да осигурят един четец между 180 -200 

лева и още за свързване на системата 50 лева. Не е такъв тежък товарът”, смята здравният 

министър. 

„Не мога да си представя, че аптеките, които нямат договор с НЗОК нямат интернет, 

компютър и работят в първобитни условия. Все пак, ако има такива, за да отговорят на 

всички изисквания, ще са нужни инвестиции не повече от 1500 лева“, заяви Ананиев. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов е убеден, че няма 

да се стига до затваряне на аптеки в знак на протест. Здравният министър допълни, че с 

протестиращите аптеки, колкото и малко да са те, диалогът продължава. 

http://www.vesti.bg/
https://www.vesti.bg/bulgaria/aptekite-na-protest-ministyryt-ima-gratisen-srok-6091748
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Фармацевти на протест с жълти жилетки заплашват да затварят аптеки и настояват за 

незабавни разговори с правителството. 

Фармацевти попитаха институциите защо искат да убият българската фармация с новите 

изисквания към тях за въвеждане на електронни четци и нов софтуер. 

„Тази дейност няма да ни се заплаща, а ще ни струва време и пари, а това ощетява 

пациентите. Ние протестираме срещу това, че държавата не си е свършила работата, ние 

дори нямаме електрони досиета”, каза фармацевтът Ивана Ангелова, предаде NOVA. 

Министерството отговори – системата не убива никого, а просто се развива. 

За влизането в сила на новите изисквания за верификация на лекарства се знаело от 

години, казват от Фармацевтичния съюз. Промяната била неизбежна и нямало да струва 

скъпо, но щяла да гарантира, че до пациентите няма да стигнат фалшиви лекарства. 

„От производителя до крайния пункт няма контрол как се движи медикаментът. 

Крайният момент е аптеката и тя го проверява, ако е фалшиво на кого да го върна”, каза 

още Ангелова. 

В крайна сметка протестиращите фармацевти настояват за спешни разговори с 

министерството и поне някаква финансова подкрепа за малките аптеки. И казват, че ако 

не бъдат поканени на разговори, част от аптеките в България ще затворят врати за един 

ден – на 20-ти февруари. 

 

www.actualno.com , 05.02.2019 г. TC "www.actualno.com" \f C \l "1"   

https://www.actualno.com/healthy/aptekite-imat-6-meseca-za-da-vnedrjat-nova-

naredba-na-es-news_720242.html 
  

Аптеките имат 6 месеца, за да внедрят нова наредба на ЕС 
  

Министерството на здравеопазването (МЗ) дава гратисен период от 6 месеца на аптеките 

за въвеждане на Eвропейската директива за верификация на лекарствата, предаде 

БГНЕС. 

Нова европейска наредба за лекарствата влиза в сила от 9 февруари. Предвижда се върху 

опаковките на лекарствата по лекарско предписание да има уникален идентификационен 

код. Целта е защита на пациентите от фалшиви медикаменти. Заради новите изисквания 

аптеките трябва да направят допълнителни инвестиции. По тази причина фармацевти 

обявиха, че излизат на протест и изпратиха протестно писмо до министерството. 

„Нищо страшно и драматично няма да се случи от 10 февруари. Ще има плавен старт на 

новата наредба. Министерството на здравеопазването дава гратисен период от 6 месеца 

на аптеките, за да внедрят новия софтуер", обяви ресорният министър Кирил Ананиев на 

брифинг. Според него в страната едва десетина аптеки са заявили готовност за ефективни 

протести срещу промените в сектора. 

Здравният министър увери, че няма да бъдат затваряни или санкционирани аптеките. 

Нито един пациент също няма да остане без медикаменти. 

„В България има 3600 аптеки, от тях 2400 работят с НЗОК, имат необходимия софтуер 

за връзка с НЗОК. За новите изисквания трябва да осигурят един четец между 180-200 

лева и още за свързване на системата 50 лева. Не е такъв тежък товарът”, смята здравният 

министър. 

„Не мога да си представя, че аптеките, които нямат договор с НЗОК, нямат интернет, 

компютър и работят в първобитни условия. Все пак, ако има такива, за да отговорят на 

всички изисквания, ще са нужни инвестиции не повече от 1500 лева“, заяви Ананиев. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов е убеден, че няма 

да се стига до затваряне на аптеки в знак на протест. Здравният министър допълни, че с 

протестиращите аптеки, колкото и малко да са те, диалогът продължава. 

http://www.actualno.com/
https://www.actualno.com/healthy/aptekite-imat-6-meseca-za-da-vnedrjat-nova-naredba-na-es-news_720242.html
https://www.actualno.com/healthy/aptekite-imat-6-meseca-za-da-vnedrjat-nova-naredba-na-es-news_720242.html
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До една година ще продължи преходът по въвеждане на верификацията на 

лекарствата 
  

Надежда Ненова 
Между шест месеца и една година ще продължи плавният преход по въвеждане на 

системата за верификация на лекарствата за българските аптеки. Това каза министърът 

на здравеопазването Кирил Ананиев на пресконференция днес по повод протестите на 

българските фармацевти, с които те настояват да бъдат подпомогнати при предстоящото 

въвеждане на общоевропейската система за верификация срещу фалшивите лекарства и 

националната система за проследяване на недостига на лекарства. 

„Нищо страшно няма да се случи на 9 февруари – датата, от която според Директивата 

на ЕС от 2011 г. и делегирания Регламент от 2016 г. трябва да функционира системата за 

верификация на територията на Европейския съюз. В България въвеждането ще се случи 

плавно и ще отнеме минимум 6 месеца. През това време аптеките, които не са въвели 

системата, няма да бъдат санкционирани. И магистър-фармацевтите, и пациентите 

трябва да знаят, че няма да има затворени аптеки. Българските граждани трябва да са 

спокойни, че ще могат да открият в аптечната мрежа необходимите им лекарствени 

продукти“, каза министър Ананиев. 

Той припомни, че в България функционират 3600 аптеки, като 2400 от тях имат договор 

с НЗОК и съответно разполагат с необходимите компютри, софтуер и интернет връзка. 

Единственото, което те ще трябва да направят, е да си закупят четец за кода на новите 

сериализирани лекарства на стойност 180-200 лв. и еднократно да заплатят сумата от 50 

лв. за свързване и надграждане на системата. 

„Не мога да повярвам, че останалите 1200 аптеки не разполагат с компютри и интернет, 

най-малкото за да следят складовите си наличности. Вярвам, че са единични случаите, 

при които аптека функционира без интернет и компютър. Ако има такива, при тях 

цената, която трябва да бъде заплатена за въвеждане на системата за верификация, е 

между 1500 и 2000 лв., еднократно. Мисля че това в никакъв случай не е непосилна цена, 

а още повече, за този регламент магистър-фармацевтите са уведомени от 2016 г.", 

подчерта министърът. 

Той беше категоричен, че България трябва да спазва европейското законодателство и по 

никакъв начин не бива да бъде допускано българските граждани да бъдат лекувани с 

лекарства, несертифицирани в Европейския съюз. 

„За нашите аптеки са договорени най-добрите условия. Те ще платят еднократна, а не 

месечна такса за включване в системата, нито ще плащат такса за поддръжка", каза 

председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов. 

По думите му за аптеките това е само една от четирите електронни системи, които трябва 

да бъдат въведени през 2019 г. Останалите три са смяната на касовите апарати и 

включването към НАП, системата за проследяване на лекарствата за паралелния износ и 

предстоящата електронна рецепта.   

Предстои Изпълнителната агенция по лекарствата да разпространи инструкция до 

магистър-фармацевтите как да се реагира на сигналите, постъпили през системата. 

Припомняме, че през 2017 г. и 2018 г. бяха проведени както практически, така и 

дистанционни обучения на магистър-фармацевтите за работа със системата за 

верификация. 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n8580
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ОСТАВАТ 2-А ЛЕВА НА АПТЕКИТЕ 
  

Таксата от по 2 лв., която получават аптеките за отпускане на скъпите лекарства, ще 

остане в Наредба 10. Това съобщи здравният министър Кирил Ананиев. 

"Друг е въпросът, че това трябва да се регламентира законодателно, но ние подготвяме 

такава промяна", обясни той. Минимум 6 месеца гратисен период ще имат аптеките, за 

да се включат в системата на верификацията, която трябва да стартира на 9 феруари, каза 

още здравният министър. 

Той обясни, че приема протеста на фармацевтите с жълти жилетки като желание за 

продължаваме на диалога и заяви, че МЗ е насреща за това. 

"Нищо страшно няма да се случи на 10 февруари. Няма да има затворени аптеки, а 

пациентите няма да останат без достъп до лекарства", категоричен бе той. 

Около 2000 аптеки в страната вече са се присъединили към системата за верификация. В 

страната има общо 3600 аптеки, от които 2400 работят с НЗОК и имат интернет и 

необходимия софтуер, отчете Ананиев. Разходите за един четец ще са около 180-200 лв., 

а за надграждане и свързване на системата около 50-80 лв. За аптеките без интернет и 

компютри обаче те ще са от порядъка на няколко хиляди лева. 

По данни на Фармацевтичния съюз това са около 600 аптеки в страната. Някои от 

собствениците на аптеки, които са електронизирани обаче, също са срещу 

верификацията. Според тях тя ще ги натовари финансово със заплати за още персонал. 

Според други пък проблемът е в индиректните възможности на системата за 

ограничаване на незаконния паралелен износ, който се реализира през някои от тях. 

Нека фармацевтите подходят отговорно, професионално и дигитално, защото живеем в 

21 век, призова проф. Илко Гетов. 

  

 TC "В. 24 часа" \f C \l "1" 

06.02.2019 г., с. 5 
  

Аптекари сложиха жълти жилетки, не искат да купуват скенери срещу фалшиви 

лекарства 
  

Системата важи за целия ЕС. Няма да има затворена аптека и пациент без 

медикаменти, гарантира здравният министър Ананиев 
  

Румина Димитрова, Йоана Русева 
Жълти жилетки навлякоха част от фармацевтите във вторник и заплашиха със стачка, 

която да затвори аптеките на 20 февруари. Те недоволстват срещу влизащата тази 

седмица в сила наредба за верификация на лекарствата. 

Наредбата предвижда аптеките да са оборудвани със скенери, които да разчитат 

специални кодове върху опаковките на медикаментите. Така трябва да се гарантира, че 

не се продават фалшиви лекарства. Системата за верификация важи за целия Европейски 

съюз. 

За да въведат системата срещу фалшивите медикаменти, аптеките трябвало да направят 

инвестиция между 1000 и 2000 лв., което щяло да ги затрудни, обясниха протеста от 

аптечната камара. 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/7446-
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Европейската система важи за всички лекарства, отпускани с рецепта. Тя ще даде на 

пациентите по-голяма сигурност, че медикаментът, който си купуват, отговаря напълно 

на описаното на опаковката, т.е. няма да е фалшив. Върху всяка опаковка ще е отпечатан 

уникален код, който производителят ще регистрира в европейската система за 

верификация. При продажбата на конкретната опаковка кодът се сканира и се отписва 

автоматично от системата. Това става със специален четец, който аптеките трябва да си 

закупят. 

9 февруари не е финална, а стартова дата. След нея ще има поне 6-месе-чен гратисен 

период, в който аптеките ще могат да приведат дейността си в съответствие с 

изискванията, гарантираха във вторник от здравното министерство. 

„Няма да се затваря нито една аптека и нито един пациент няма да бъде лишен от лечение 

след въвеждането на Европейския регламент за верификация на лекарствата", гарантира 

министърът на здравеопазването Кирил Ананиев. 

„Нищо страшно няма да се случи от 10 февруари. Поради това, че може да възникнат 

редица проблеми със системата, ще направим плавен старт от минимум 6 месеца", увери 

той. 

„Аптеките в България са 3600. А 2400 от тях работят със здравната каса. Те имат 

необходимите компютри и софтуер за връзка с касата. Ще трябва да си осигурят и четец, 

който струва между 100 и 200 лв., като неговото свързване и надграждане е между 50 и 

80 лв. Не мога да си представя, че тези аптеки, които не работят с НЗОК, нямат компютри 

и интернет връзка. Най-малкото трябва да ги имат, за да поддържат складовата си база", 

заяви още здравният министър. И допълни, че за тези аптеки снабдяването със софтуер 

и компютър ще излезе около 1500 до 2000 лв. еднократно в зависимост от цената на 

компютъра. 

„Мисля, че това в никакъв случай не е непосилна цена, а още повече че магистър-

фармацевтите са уведомени от 2016 г.", допълни още той. 

„За нашите аптеки са уговорени най-добрите условия. Те няма да плащат нито такса за 

включване в системата, нито такса за поддръжка", коментира и председателят на 

Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов. Той от своя страна обясни, че в някои 

от членките на ЕС аптеките трябва да плащат месечна такса за участие в системата. В 

Румъния например тази такса била около 50 евро. 

До момента едва 4 % от лекарствените опаковки у нас вече били с уникален код, подчерта 

още Гетов. 

И допълни, че санкциите за неизпълнение ще бъдат различни както за производителите 

на лекарства, така и за аптеките. 

„Верификацията на лекарствата е най-малкият проблем, който може да се случи тази 

година", категоричен бе шефът на фармацевтичния съюз. Той припомни, че системата за 

верификация е само една от четирите електронни системи, която ще се въведе през 2019 

г. Заедно с тях в даден момент у нас ще трябва да се въведе и електронната рецепта, за 

чието въвеждане стартира дискусия в Европейската комисия. 

Ананиев се ангажира да върне и таксата от 2 лева, която аптеките получават за 

осигуряване на скъпи лекарства, заплащани 100% от здравната каса. 

 

 TC "В. Дума" \f C \l "1" 

06.02.2019 г., с. 5 
  

Фармацевти протестират с жълти жилетки 
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Аптеките ще затворят врати за ден, ако няма диалог с правителството, 

предупреждават от бранша 
  

Фармацевти облякоха жълти жилетки в знак на протест, защото системата убива 

българските аптеки и води дребните търговци в бранша към фалит. От Националната 

аптечна камара настояха за незабавни преговори между представители на аптеките и 

правителството. Те очакват подкрепа за предстоящото този месец въвеждане на 

общоевропейската система за верификация срещу фалшивите лекарства и националната 

система за проследяване на недостига на лекарства. 

Според фармацевтите за кратък период от време им се струпва въвеждането на две нови 

системи и свързване с НАП. Същевременно им се отнемат отстъпки и плащания за 

обработка на рецепти с наредба на здравното министерство, което утежнява и оскъпява 

дейността им. Според тях това ще направи непосилно поддържането на малки аптеки в 

труднодостъпни райони и ще лиши местното население от фармацевтични грижи. 

"Цари пълен законодателен и управленски хаос, който по всякакъв начин стимулира 

монополите в здравеопазването, урежда интересите на големите международни 

концерни - производители на лекарства в ущърб на българските аптеки и пациенти. Ние 

сме против недомисленото въвеждане на четири нови мерки, без правителството и пряко 

финансово заинтересуваните от тях организации да покрият разходите за тях и да се 

допитат до нас, като експерти, как е най-ефективният начин за въвеждането им", заявяват 

от камарата. Оттам предупреждават, че ако не бъдат поканени на разговори, част от 

аптеките ще затворят врати за един ден на 20 февруари. 

От бранша настояват да се въведе електронната рецепта и електронно досие и тогава 

автоматично ще се генерират данните, които се изискват по системата за верификация. 

"Излиза, че трябва първо да направим реконструкция заради НАП, втори път - заради 

верификацията, трети път - заради системата за проследяване на недостига и през 

декември или януари догодина чакаме електронната рецепта, заради която пак ще трябва 

да си осъвременяване софтуера. И всичко това по неясно какви причини трябва ние да 

го плащаме", заяви председателят на камарата Антон Вълев. Той посочи, че според 

европейския регламент финансовото задължение за покриване на разходите по 

въвеждането на системата за верификация е на фирмите производители на лекарства. 

Вълев даде пример, че във Великобритания здравната служба ще купи четци за проверка 

на новия 2D код срещу фалшификация на лекарствата и ще ги раздаде на аптеките и 

освен това ще им плаща такса за обслужване на системата за верификация. 

  

/Здравен Телеграф TC "В. Телеграф" \f C \l "1" 

06.02.2019 г., с. І-ІІ 
  

ФАРМАЦЕВТИТЕ СЕ ВДИГНАХА НА ПРОТЕСТ 
  

Жълти жилетки ни продават илачи 
  

Поли Пантева 
Жълти жилетки ни продават илачи в аптеките. Фармацевтите се вдигнаха на протест 

срещу хаоса и новата система за лекарствата. 

Става въпрос за т.нар. верификация, която страната ни трябва да въведе от 9-ти февруари. 

Внедряването й е в изпълнение на европейска директива, според която всеки медикамент 

трябва да съдържа уникален код на 
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опаковката, чрез които производителят да следи пътя му. При продажба, този код се 

сканира и се вкарва в една обща система. Идеята е, че по този начин в аптечната мрежа 

няма да се допускат фалшиви медикаменти. 

Хаос 

„Нашият протест не е само срещу въвеждането на регламента за верификация, но той се 

яви като капката, която преля чашата. Ние протестираме срещу целият хаос в системата 

и за да привлечем вниманието на обществеността към проблемите ни, вече ще работим 

с жълти жилетки върху белите престилки", заяви пред „Телеграф" магистър-фармацевт 

Антон Вълев -председател на Националната аптечна камара. По думите му основният 

проблем на аптеките е, че за всички промени, които се 

въвеждат, тя трябва да плащат. Верификацията например изисква инсталирането на 

хардуер, специални четци и допълнително време за изпълняване на рецептите. 

Брифинг 

„Ако в момента вие дойдете и искате да вземете 4 опаковки от едно лекарство, ние 

маркираме лекарството и пишем 4. Според новите правила обаче трябва да сканираме 

всяка една кутийка, да изчакаме да видим какво ще ни каже системата - дали е фалшива 

или не и така за всяка поотделно. За този труд ние няма да получим допълнително 

средства, а напротив - трябва да вложим", обяснява Вълев. 

Заради протеста на фармацевтите вчера в здравното министерство бе свикан брифинг, на 

който ресорния министър Кирил Ананиев и председателят на Българския фармацевтичен 

съюз проф. Илко Гетов, разясниха важността от въвеждането на системата. 
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Регламентът боксува в цяла Европа 
България обаче далеч не е единствената държава, която има проблем с новия регламент. 

„Данните, които изнесе европейското дружество по верификация на лекарствата са 

изключително показателни", заяви магистър-фармацевт Вълев. Например 

Великобритания, доколкото все още се счита за член на ЕС, изобщо няма да пристъпва 

към верификационна процедура. „Там в момента се прави централизиран общ 

национален търг през техния Национален осигурителен институт, подобно на нашата 

здравна каса. Този институт ще закупи софтуера, четците и ще извърши обучението за 

сметка на бюджета си. А на аптеките ще се заплаща допълнително за извършването на 

тази работа", обясни още Антон Вълев. В Белгия пък правителството е спряло 

процедурата по въвеждане на верификацията, защото е в преговори със съсловната 

организация на фармацевтите и аптечната камара. Те са стигнали до заключението, че 

няма как аптеките да платят и затова правителството ще търси ресурс чрез евросредства. 

Във Франция само 5% от аптеките са свързани с тази система и там също няма да има 

верификация от 9-ти. Две държави са подали молба за отлагане на процедурата- Гърция 

и Италия. В останалите държави не е имало искане за отлагане, но на практика няма и 

прилагане. „В Полша, Словакия, Чехия, Унгария -все още не са подписали 

споразумението според което тяхната национална система ще се свързва с европейския 

сървър. След като не са стигнало до подписване, са много далеч от тестов режим и 

въвеждане. Всичко това означава, че на 9-ти февруари регламента ще влезе само на 

хартия", коментира още председателят на Националната аптечна камара. 
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МИСЛЯТ КАК ДА САНКЦИОНИРАТ АПТЕКИТЕ 
 

5 милиона опаковки вече са в системата 
  

ТЕРЕЗА ДАМЯНОВА  ПОЛИ ПАНТЕВА 
Над 5 милиона опаковки вече са успешно качени в българската система за верификация 

на лекарствата, която е свързана с европейската. 

Известен период от време в аптеките ще се продават и несериализирани опаковки, 

произведени преди въвеждането на новият регламент. „Нищо страшно няма да се случи 

на 9 февруари. В България въвеждането на системата ще се случи плавно и ще отнеме 

минимум 6 месеца. През това време аптеките няма да бъдат санкционирани", заяви 

здравният министър Кирил Ананиев. По време на гратисния период пък властите ще 

мислят как да „наказват" аптеките, които след изтичане на срока не работят но новия 

регламент. „Санкциите и наказанията ще бъдат различни и за аптеките, и за търговците 

на едро според обема на бизнеса. Предстои да стане ясно как ще се реагира на сигнали, 

заяви вчера в МЗ проф. Илко  Гетов. 

Според фармацевтите въвеждането на верификацията е изцяло в интерес на 

производителите на лекарства. Това е така от една страна, защото в България през 

последните 5 години в аптеките не е открит нито един фалшив медикамент. От друга 

страна пък в регламента не е записана процедура по верификация във всички участващи 

в лекарствения бранш. „С други думи никой няма да следи опаковката и нейното 

движение от производителя в Европа, през  износителя, през вносителя в България, през 

търговеца на едро, до аптеката. Това обезсмисля цялата идея, защото ако вие искате да 

следите движението на лекарството, трябва да го правите през цялото време, а в момента 

го следим само началото където му слагаме уникалния верификационен код и накрая в 

аптеката където го отпускаме. И когато при сканиране виждаме, че то е фалшиво, как ще 

докажем тази опаковка от кой доставчик е дошла", коментира магистър-фармацевт 

Антон Вълев. В същото време обаче според здравните власти въпросната верификация 

все пак ще защитава пациентите, каквато е крайната цел. 

Проблеми 

Протестиращите фармацевти и отговорните институции не са на едно мнение и по други 

въпроси свързани с верификацията. Така например един от основните проблеми за 

аптеките е, че трябва сами да заплащат за внедряването на системата.   Според 

председателя на Националната аптечна камара всеки    обект трябва да извади най-малко 

около 1500 лв. и то, ако има само 1 гише за продажба на  лекарства. 

Сметките на МЗ обаче са   съвсем различни. „На територията на страната функционират 

3600 аптеки, като 2400 от тях имат договор с НЗОК, т.е. работят с компютри и 

специализиран софтуер. Тези търговци на дребно е необходимо единствено да си закупят 

четец, чиято стойност е между 180 и 200 лв. и еднократно да заплатят сумата от 50 лв. за 

свързване със системата. При тях не се изисква никакъв друг допълнителен ресурс. За да 

работят останалите 1200 аптеки, най-малкото за да следят складовите си наличности, те 

също боравят с интернет и компютри, т.е. също трябва да си закупят единствено четец. 

Вярвам, че са единични случаите, при които аптека функционира без интернет и 

компютър. Ако има такива, при тях цената, която трябва да бъде заплатена за въвеждане 

на системата за верификация, е между 1500 и 2000 лв., еднократно", заяви Кирил 

Ананиев. 
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Условия 

От своя страна проф. Гетов допълни, че за нашите аптеки са договорени най-добрите 

условия. „Те няма да плащат нито такса за включване в системата, нито такса за 

поддръжка", посочи председателят на Българския фармацевтичен съюз. Антон Вълев 

обаче обясни пред „Телеграф", че в европейския регламент има текст, който казва, че 

цялата система по  верификация на лекарствата е финансов ангажимент на 

производителите на лекарства. „Написано е в самия регламент и поради тази причина 

там е разписано, че на териториите на страните-членки се създават местни национални 

юридически лица, които ние наричаме верификационни организации, в които трябва да 

участват само производителите, които трябва да платят за тази система", обясни той. 

Според Вълев към момента едва 18% от аптеките в страната са свързани към новата 

система, инсталирани са цялостен хардуер и са си закупили специални четци, с които да 

работят. Според данните на МЗ обаче към системата вече са присъединени 2000 аптеки. 

 

  

 TC "В. Марица" \f C \l "1" 

06.02.2019 г., с. 9 
  

Фармацевти с жълти жилетки 
  

Фармацевта облякоха жълта жилетки в знак на протест, за да привлекат общественото 

внимание, че „системата убива българските аптеки" и води дребните търговци в бранша 

към фалит. 

От Националната аптечна камара настояха за незабавни преговори с правителството, 

за  да бъдат подпомогнати при предстоящото този месец въвеждане на 

общоевропейската система за верификация срещу фалшивите лекарства и националната 

система за проследяване на недостига на лекарства. 

В случай че не бъдат поканени на разговори, част от аптеките ще затворят врата за един 

ден на 20 февруари. 

 

 


